
CONSELL EXECUTIU ORDINARI 
Ferreries, 7 de maig  de 2010 

(Acta aprovada dia 16/07/2010) 
 

 

Lloc:    Sala d’actes Ajuntament de Ferreries 

Inici:   10.45 h 

Finalització:   13.00 h 

 

Assistents: 

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i president. 

Sr. Josep Carreres Coll, batle de Ferreries i vicepresident segon. 

Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx i vicepresident tercer. 

Sr. Vicenç Tur Martí, batle de Maó i vocal. 

Sr. Juan Cabrera Valenzuela, batle des Castell i vocal. 

Sr. Llorenç Carretero Tudurí, batle de Sant Lluís i vocal. 

Sra. Pilar Carbonero Sánchez, batlessa de Ciutadella i vocal. 

Sra. Joana Maria Borràs Bosch, tinenta de batlessa de l’Ajuntament de Palma, en 

representació de la sra. Aina Calvo Sastre, batlessa de Palma i vocal. 

Sr. Antoni Marí Marí, batle de Sant Joan de Labritja i vocal. 

Sr. Vicenç Costa Costa, regidor de l’Ajuntament de Sant Antoni de Portmany, en 

representació del sr. José Sala Torres, batle de Sant Antoni de Portmany i vocal. 

Sr. Joan Jaume Mulet, batle de Llucmajor i vocal. 

Sr. Joan Rotger Seguí, batle de Selva i vocal. 

Sr. Mateu Ferrà Bestard, batle de Banyalbufar i vocal. 

Sr. Llorenç Bosch Lliteras, tinent de batle de l’Ajuntament de Manacor, en 

representació del sr. Antoni Pastor Cabrer, batle de l’Ajuntament de Manacor i vocal.  

Sra. Mª Magdalena Garcia Gual, regidora de l’Ajuntament de Marratxí, en 

representació del sr. José Ramón Bauzá Díaz, batle de Marratxí i vocal. 

Sr. Martí Torres Valls, batle de Santa Margalida i vocal. 

Sr. Francisco Florit Jaume, regidor de l’Ajuntament de Sineu, en representació del sr. 

Josep Oliver Rebassa, batle de Sineu i vocal.  
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Sr. Josep Marí Ribas, batle de Sant Josep de sa Talaia i vocal. 

 

Hi actua de secretària la Sra. Joana Alomar Serra. 

 

Excusen l’absència: 

Sr. Joan Carles Verd Cirer, batle de Sencelles i vicepresident primer. 

Sr. Francesc Miralles Mascaró, batle d’Algaida i vocal. 

Sr. Joan Juan Pons, batle de Campos i vocal. 

Sr. Rafael Torres Gómez, regidor de l’Ajuntament d’Inca i vocal. 

Sr. Santiago Pizarro Simón, tinent de batlessa de l’Ajuntament d’Eivissa i vocal. 

Sr. Miquel Ensenyat Riutort, batle d’Esporles i vocal. 

Sr. Guillem Bernat Ferrer, regidor de l’Ajuntament de Sóller i vocal. 

Sr. Joan Amengual Horrach, batle de Campanet i vocal. 

Sra. Sonia Cardona Ferrer, vicepresidenta primera del Consell Insular de Formentera i 

vocal. 

Sr. Bernat Coll Ramon, batle de Lloseta i vocal.  

 

Assistents convidats: 

 

Hble. Sra. Susana Gomila Sans, consellera del Consell Insular de Menorca. 

Sr. Pau Morlà Florit, batle d’Alaior. 

Sr. Andreu Moll Huguet, batle des Migjorn Gran. 
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Per indicació del president, us convoco a la reunió Ordinària del CONSELL 

EXECUTIU que tindrà lloc el proper 7 de maig  de 2010 a les 10:30 hores en primera 

convocatòria i a les 10:45 en segona, al Saló Sociocultural  de Ferreries, c/ Pare 

Huguet, 46 -1ª, Ferreries, Menorca . 

 

1. El President informa. 

2. Nomenaments: 

2.1. Protocol de col·laboració pel desenvolupament del Pacte Local (entrada 

239/10). 

2.2. Comitè de Seguiment del programa d’implantació de l’administració 

electrònica municipal del Consell de Mallorca (Entrada 311/10) 

2.3. Consell de Coordinació de Benestar Social de les Illes Balears, fa falta 

nomenar dos suplents. (entrada 270/10) 

2.4. Comissió de Coordinació d’Ens Territorials (entrada 240/10) 

2.5. Comitè Tècnic Territorial de Salut Laboral. (entrada 286/10) 

2.6. Fundació Balear de la Memòria Democràtica. (entrada 282/10) 

2.7. Revisió nomenaments on hi està representat el Sr. Vicenç Tur. 

3. Modificació del Pressupost de la Felib. 

4. Retribucions Càrrecs Electes Locals. 

5. Actualització dels temes de l’Ajuntament de Sant  Antoni, la nova Llei del Sól i 

el ROC del Consell de Mallorca (temes debatuts molt  breument a la darrera 

executiva extraordinària) 

6. Assumptes de tràmit. 

Precs i preguntes. 

 

Joana Alomar Serra 

Secretària General. 

Palma, dia 26 d’abril de 2010. 

183 

27/04/2010 
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INICI DE LA SESSIÓ 

El batle de Ferreries, el senyor Carreres, agraeix la presència del Consell Executiu al 

municipi de Ferreries. Alhora es disculpa de no haver pogut ubicar-los en una sala 

millor, ja que l’edifici de  l’ajuntament està en obres. 

El president dóna la benvinguda als assistents i agraeix al batle de Ferreries la 

recepció rebuda. 

 

1. EL PRESIDENT INFORMA.  

1.1. COMISSIÓ COMPETÈNCIES EDUCACIÓ:  informa que s’han fet dues reunions 

entre la conselleria d’Educació i Cultura i la FELIB per tal de definir les competències 

en matèria de manteniment dels centres escolars de primària. Comenta que aquestes 

reunions han tingut un caire polític, i s’acordà que  les següents tindrien un caire més 

tècnic i reduït per poder ser més operatives. Explica que es treballarà a partir d’un 

document que es signà la passada legislatura, entre la conselleria d’Educació i Cultura 

i l’Ajuntament de Palma  i es tractarà de polir-lo per arribar a un acord que es 

presentarà al Consell Executiu per tal que pugui ser signat.  

El senyor Cabrera demana amb quina freqüència es reunirà aquesta comissió. 

Comenta que ha rebut una documentació especificant que la major part de les 

tasques, per no dir totes, pertoquen a l’Ajuntament. 

El president recalca que la previsió de les reunions és quinzenal i suposa que el 

document que s’ha rebut a l’Ajuntament del Castell és el manual de manteniment d’un 

centre, però que no tot ho ha d’assumir l’Ajuntament. Aprofita per comentar que s’ha 

enviat a tots els Ajuntaments un document sol·licitant les tasques i despeses de 

manteniment que assoleix cada un d’ells, per poder elaborar un informe que ens 

servirà de base per aquesta comissió. 

 

1.2 . ACCÉS HOSPITAL SON ESPASES:  informa que aquesta és una comissió que 

afecta als municipis de la part de ponent de l’illa de Mallorca i el municipi de Palma. 

Comenta que es tenen previst crear unes 2.000 places d’aparcament soterrades i de 

pagament, agilitzar el transport públic, etc. Recalca que mantindrà al Consell Executiu 

informat de les decisions que es prenguin en aquestes reunions.  
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1.3 . VIATGE A BRUSSEL·LES, FIRMA PACTE DE BATLES:  Explica que aquesta 

mateixa setmana viatjà a Brussel·les per a signar el Pacte de Batles per la lluita del 

canvi climàtic. Comenta que s’informà que un 60 ó 70 per cent de les emissions 

actuals es provoquen a les ciutats, així doncs el paper dels batles és molt important. 

Recalca que totes les actuacions per evitar més emissions repercuteixen directament 

en un estalvi energètic i directament en un estalvi econòmic. Informa que els set 

Ajuntaments adherits al Pacte de Batles s’han compromès a realitzar un inventari 

d’emissions i un pla d’acció per estalviar energia i emissions. Informa que tingueren 

ocasió de compartir una jornada amb la Consellera d’Indústria, Comerç i Energia, la 

senyora Francesca Vives i Amer, i amb el Director General d’Energia, el senyor Josep 

Maria Rigo Serra, i els comentaren que si no es subvencionava el 100 per cent de 

l’acció els Ajuntaments no podrien assumir-ho, i que en l’elaboració del esborrany de 

Llei es tingui en compte l’autonomia local, i sia l’Ajuntament en darrera instància el que 

pugui donar la llicència amb garantia jurídica, i es comprometeren a estar en contacte .  

Pren la paraula el senyor Carretero i informa que ell també assistí a Brussel·les i que 

alhora de signar aquest pacte de batles s’assumeix el compromís de reduir un 20 per 

cent l’òxid de carboni (CO2), i que un 20 per cent de l’energia consumida sia 

renovable. Comenta que un cop realitzada la proposta d’actuacions, les accions a 

realitzar tindran un cost considerable.  

La senyora Carbonero demana si per realitzar l’inventari es pot emprar una 

contractació externa. El president contesta que sí, però que s’està estudiant una 

subvenció  per tal de poder portar endavant aquestes contractacions.  

 

 

2. NOMENAMENTS. 

2.1 Protocol de col·laboració pel desenvolupament d el Pacte Local (entrada 

239/10). 

La secretària general  informa que s’ha sol·licitat un suplent per a la vicepresidència i 

set titulars representant i set suplents. Quedant formada per:  

 

- Vicepresident de la Comissió: Sr. Joan Ferrà Martorell, President de la FELIB. 

- Suplent vicepresidència: Sr. Francesc Miralles Mascaró, batle d’Algaida. 

 

1. Titular: Sr. Joan Rotger Seguí, batle de Selva. 
 

Suplent: Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx. 
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2. Titular: Sr. Vicenç Tur Martí, batle de Maó. 
 
Suplent: Sra. Pilar Carbonero Sánchez, batlessa de Ciutadella. 
 

3. Titular: Sr. Antoni Marí Marí, batle de Sant Joan de Labritja. 
 
Suplent: Sr. Josep Marí Ribas, batle de Sant Josep de Sa Talaia. 

 
4. Titular: Sr. Miquel Ensenyat Riutort, batle d’Esporles. 
 
Suplent: Sr. Josep Carreres Coll, batle de Ferreries. 

 
5. Titular: Sr. Joan C. Verd Cirer, batle de Sencelles. 
 
Suplent: Sr. Guillem Bernat Ferrer, tinent de batle de l’Ajuntament de Sóller. 

 
6. Titular: Sra. Joana M. Borràs Bosch, tinenta de batlessa de l’Ajuntament de 

Palma. 
 
Suplent: Sr. Joan Jaume Mulet, batle de Llucmajor. 

 
7. Titular: Sra. Mª Magdalena García Gual, regidora de l’Ajuntament de Marratxí. 
 
Suplent: Sr. Llorenç Bosch Lliteras, tinent de batle de l’Ajuntament de Manacor. 

 

2.2 Comitè de Seguiment del programa d’Implantació de l’administració 

electrònica municipal del Consell de Mallorca (Entr ada 311/10).  

Titular: Sr. Miquel Santandreu Bestard, assessor jurídic de la FELIB. 

Suplent: Sr. Pedro Bofill Contreras, assessor jurídic de la FELIB. 

 

2.3 Consell de Coordinació de Benestar Social de le s Illes Balears, (entrada 

270/10). 

La secretària general informa que es sol·liciten dos suplents;  

Suplent (+20.000h): Sr. Magí Muñoz Gener, regidor de l’Ajuntament de Ciutadella. 

Suplent (-20.000h): Sr. Martí. A. Torres Valls, batle de Santa Margalida. 

 

2.4 Comissió de Coordinació d’Ens Territorials (ent rada 240/10) 

Titular: Sr. Llorenç Carretero Tudurí, batle de Sant Lluís. 

Suplent: Sr. Juan Cabrera Valenzuela, batle des Castell. 

 

Titular: Sr. Vicente Costa Costa, regidor de l’Ajuntament de Sant Antoni de 

Portmany. 

Suplent: Sr. Josep Marí Ribas, batle de Sant Josep de Sa Talaia.  
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2.5 Comitè Tècnic territorial de Salut Laboral. (en trada 286/10). 

Titular: Sra. Maria Magdalena García Gual, regidora de l’Ajuntament de Marratxí. 

Suplent: Sr. Llorenç Bosch Lliteras, tinent de batle de l’Ajuntament de Manacor. 

 

2.6 Fundació Balear de la Memòria Democràtica. (ent rada 282/10) 

Titular: Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent. 

Suplent: Sra. Joana M. Borras Bosch, tinenta de batlessa de l’Ajuntament de 

Palma. 

 

2.7 Revisió nomenaments on hi està representat el S r. Vicenç Tur. 

La secretària general informa que al darrer Consell Executiu el senyor Tur sol·licità 

esser substituït en algunes comissions externes de la FELIB.  

El senyor Tur sol·licita la suplència a les comissions següents, quedant formades per: 

a) Mesa d’Habitatge de la conselleria d’Habitatge i  Obres Públiques:  

Titular: Sra. Magdalena Palau Cànaves, regidora executiva de l’Ajuntament de Palma. 

Suplent: Sr. Llorenç Bosch Lliteras, tinent de batle de l’Ajuntament de Manacor. 

b) Consell Assessor per a la millora de l’accessibi litat i la supressió de les 

barreres arquitectòniques: 

Titular: Sr. Francisco J. Ametller Pons, batle des Mercadal. 

Suplent: Sr. Pere Ribas Planells, regidor de l’Ajuntament de Sant Josep de Sa Talaia.  

 

3 MODIFICACIÓ DEL PRESSUPOST DE LA FELIB.  

Pren la paraula la secretària general i exposa que el 26 de març l’Assemblea General 

aprovà el pressupost per enguany, però que en aquesta data encara no es tenia una 

previsió del cost de la campanya de publicitat de Borbalan.com. Informa que es té 

previst que aquesta campanya tingui un cost de 33.030.00 euros, i per tant s’han 

modificat les partides de personal, introduint un major cost d’aquest a la formació 

continua, s’ha suprimit la partida pressupostada amb 6.000 euros pel seguiment de la 

protecció de dades amb el Consorci d’Informàtica Local de Mallorca i queda pendent la 

partida de 7.000 euros d’estudis i treballs tècnics que encara no es sap si es podrà dur 

a lloc.  

El president aprofita per recalcar que la campanya publicitària ja està en funcionament, 

i es demana als membres de Menorca i  Eivissa si poden realitzar algun contacte amb 

les televisions autonòmiques per reduir l’alt cost de les emissions. 
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El senyor Carretero comenta que  aquest pressupost que es presenta està en dèficit i 

demana a finals de juny fer un balanç. La secretària general comenta que està previst 

fer un balanç de situació  i una previsió més o menys real de les despeses.  

El senyor Albertí demana més informació sobre el pla de formació continua. La 

secretària general comenta que la formació es decideix a la mesa paritària, on es 

troben representants de CCOO, UGT, CSI-CSIF i la Federació. Explica que a l’hora de 

planificar la formació sempre es tenen en compte les demandes dels usuaris, i els 

formadors, explica, es solen repetir any en any, sempre que l’avaluació dels usuaris 

hagi estat positiva. Així i tot s’acorda que un cop elaborat el pla de formació continua 

per enguany es donarà compte al Consell Executiu, tal i com s’ha fet cada any.  

S’aprova per unanimitat la modificació del pressupost del 2010. 

 

4 RETRIBUCIONS CÀRRECS ELECTES LOCALS.  

El president comenta que arran d’una petició realitzada al senyor Albertí per part del 

batle de l’Ajuntament de Bunyola i del batle de l’Ajuntament de Palmanyola, s’ha 

actualitzat, passant a euros, el document realitzat l’any 2000 per la Federació.  

La secretària general comenta que s’ha aprofitat per establir uns criteris de retribucions 

per aquells batles i/o regidors amb dedicació parcial (havent estudiat el cas de la 

Federació Catalana de Municipis). 

Es detecten incorreccions en el document i es decideix que aquest sia repassat per 

l’assessoria jurídica i que un cop corregit es torni a enviar als membres del Consell 

Executiu.   

El senyor Carreres proposa que a partir d’una tasca d’anàlisis es podria elaborar, de 

cara a la propera legislatura, un document aprovat en quan a les remuneracions. 

La senyora Borràs expressa que no considera oportú, tenint en compte la situació de 

crisis que s’està vivint,  que el Consell Executiu tracti aquets tema. 

S’acorda que es farà arribar, com a document orientatiu, el document elaborat per la 

Federació als Ajuntaments que ho sol·licitaren. 
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5 ACTUALITZACIÓ DELS TEMES DE L’AJUNTAMENT DE SANT ANTONI, LA 

NOVA LLEI DEL SÒL I EL ROC DEL CONSELL DE MALLORCA (TEMES 

DEBATUTS MOLT BREUMENT A LA DARRERA EXECUTIVA 

EXTRAORDINÀRIA).  

Pren la paraula el president i explica que al darrer Consell Executiu realitzat el passat 

23 d’abril, aquests temes es tractaren molt breument, i considera que necessiten ser 

tractats amb més profunditat. Dóna la paraula al senyor Costa, regidor de l’Ajuntament 

de Sant Antoni de Portmany, que exposa que per la seva part estan contents, i agraeix 

a la Federació el suport donat a les reivindicacions del seu municipi. 

El president recalca la importància d’haver resolt aquest problema ja que també influïa 

a altres municipis com el de Llucmajor. 

El senyor Carretero demana al senyor Joan Jaume, batle de Llucmajor, que exposi la 

seva situació. El senyor Joan Jaume fa un breu resum de la situació en que es troba el 

seu municipi en quan a les llicències urbanístiques en determinats sòls urbanitzables.  

Tot seguit, el senyor Carretero explica que en un moment donat l’Ajuntament de Sant 

Lluís donava llicències sense clavegueram, però el Consell Insular de Menorca 

impugnà aquestes llicències i guanyà el judici, pel que ja existeix jurisprudència. 

Comenta que actualment l’Ajuntament de Sant Lluís dóna llicències però en base a 

una afectació de la propietat o un aval. 

 

El senyor Marí, batle de Sant Josep de Sa Talaia, demana si s’ha realitzat alguna 

actuació en quan a la nova Llei del Sòl. El president comenta que al darrer Consell 

Executiu, en vista de la presentació al Parlament d’una esmena a la totalitat al projecte 

de Llei del Sòl presentat pel Govern, s’aprovà comunicar a la Mesa del Parlament i als 

diferents grups parlamentaris, l’exigència dels municipis que qualsevol text susceptible 

de ser aprovat al Parlament sigui consensuat prèviament amb els mateixos. Informa 

que no s’ha rebut cap resposta, però demana  que cada un dels membres parli amb el 

seu grup polític i sol·liciti aquest recolzament. Alhora informa que en quan a l’escrit 

dirigit al Consell de Mallorca sobre el ROC, encara no s’ha rebut resposta. 

S’acorda que es demanarà la compareixença de la Consellera de Territori del Consell 

de Mallorca, la senyora Maria Lluïsa Dubon Pretus, per tal que els informi sobre el pla 

territorial.  

El senyor Albertí demana com està el tema del Consorci de Disciplina Urbanística. El 

president comenta que es sol·licità que en el cas d’haver superàvit de la recaptació 
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aquesta sia invertida als ajuntaments afectats de forma proporcional als diners 

invertits, però que encara no s’ha rebut resposta.  

 

El senyor Carretero sol·licita que el departament jurídic redacti un informe sobre el  

tràmit de modificació de les normes subsidiàries del municipi de Sant Lluís. Els 

membres manifesten la seva conformitat.  

 

6 ASSUMPTES DE TRÀMIT.  

6.1 FESTA ZERO ZERO:  

El president informa que és una proposta de l’associació dislèxia i família 

(DISFAM), on s’ofereix una diversió adequada als adolescents que conta amb 

música en viu, zona de ball, animadors i festa d’escuma, i sempre sense alcohol.  

Comenta que el cost de la festa és de 3.500 euros.  

 

6.2 PROTOCOL MARC INTERDISCIPLINARI D’ACTUACIONS EN  CASOS DE 

MALTRACTAMENT INFANTIL A LES ILLES BALEARS: 

El president comenta que es reuní amb la Directora General de Menors i Família, 

la senyora Francesca Vanrell, i els presentà un protocol d’actuació en casos de 

maltractament infantil a les Illes Balears. Exposa que es tracta d’una proposta per 

unificar criteris generals sobre el maltractament, per tal d’assegurar una 

coordinació eficaç entre les diferents institucions implicades en la lluita contra el 

maltractament i afavorir que les actuacions que es duguin a terme amb l’infant 

siguin només aquelles estrictament necessàries per reduir la victimització primària i 

secundària que pateixen les víctimes durant la intervenció de les institucions. 

Informa que estan disposats a fer una jornada formativa pels tècnics dels 

ajuntaments interessats en la detecció de possibles casos de maltractament 

infantil.  

 

6.3 PROJECTE HOME: 

El president comenta que el senyor Bartomeu Català, president del Projecte Home 

Balears, i com a fruit de l ‘exposició realitzada al Consell Executiu de l’any anterior 

a Sant Joan de Labritja, ha escrit una carta d’agraïment als ajuntaments i la 

presentació del primer bolletí, on es recalca que ja han començat les obres de la 

nova seu i que es necessita que es formalitzin les col·laboracions el més aviat 

possible.  
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6.4 APARTAT BATLES I BATLESSES : 

La secretària general informa que a l’apartat batles i batlesses de la pàgina web de 

la Federació es pot accedir a la documentació de la FELIB, com per exemple les 

actes, les firmes, els informes, etc, i els recorda com accedir-hi. 

 

 

7 PRECS I PREGUNTES.  

7.1 TELEVISIÓ DIGITAL TERRESTRE: 

El batle de Banyalbufar, el senyor Ferrà, comenta que el seu municipi té problemes 

de visualització dels canals autonòmics perquè aquests no estan als satèl·lits. 

El president recalca que ell és un dels representants a la comissió que tractà 

aquest tema, i informa que parlarà amb el senyor Antonio Manchado, Director 

d’Innovació i Tecnologia del Govern de les Illes Balears, per saber si hi ha alguna 

forma de solventar el problema. 

 

Sense més assumptes a tractar, el president dóna per finalitzada la reunió del 

Consell Executiu, de la qual, com a secretària, estenc la present acta. 

 

 

La secretària general   Vist i plau 

     El president  

 


